



Bank of Canada

---

*Biographical note: Monique LeBlanc*

Monique LeBlanc was appointed Senior Regional Representative (Currency) at the Bank's Regional Office for the Atlantic provinces in 2005. In this capacity, she ensures delivery of the Bank's currency education program and monitors developments related to currency and its security in the region. In co-operation with private sector partners, she is responsible for overseeing and monitoring the bank note distribution system. She also plays a major role in promoting the Bank and communicating its messages to a variety of external audiences.

Ms. LeBlanc grew up in Margaree Forks, Nova Scotia. She received a Bachelor of Science degree in 1990 from St. Francis Xavier University in Antigonish, Nova Scotia, and a diploma in Actuarial Mathematics in 1991 from Heriot-Watt University in Edinburgh, Scotland.

Ms. LeBlanc spent over 10 years in actuarial work at the Maritime Life Insurance Company in Halifax. She attained the designations of Fellow of the Society of Actuaries and Fellow of the Canadian Institute of Actuaries in 2002 after a lengthy program of self-directed study. Ms. LeBlanc has also managed a financial planning operation in Halifax.

July 2005



Banque du Canada

---

*Notice biographique : Monique LeBlanc*

Monique LeBlanc a été nommée en 2005 représentante régionale principale (Monnaie) au Bureau régional de la Banque pour les provinces de l'Atlantique. À ce titre, elle veille à la mise en œuvre du programme d'information sur la monnaie et suit l'évolution des questions reliées à la monnaie et à la sécurité de celle-ci dans la région. En collaboration avec des partenaires du secteur privé, elle est chargée de la supervision du système de distribution des billets de banque. Elle joue aussi un rôle de premier plan dans la promotion des activités de la Banque et dans la communication de ses messages à divers publics externes.

Née à Margaree Forks, en Nouvelle-Écosse, M<sup>me</sup> LeBlanc a obtenu un baccalauréat ès sciences de l'Université St. Francis Xavier d'Antigonish (Nouvelle-Écosse) en 1990, ainsi qu'un diplôme de mathématiques actuarielles de l'Université Heriot-Watt d'Édimbourg, en Écosse, en 1991.

M<sup>me</sup> LeBlanc a travaillé dans l'actuariat pendant plus de dix ans au sein de la compagnie d'assurance-vie La Maritime, à Halifax. Elle a acquis les titres de Fellow de la Société des actuaires et de l'Institut canadien des actuaires en 2002, au terme d'un long programme d'études poursuivi en autodidacte. Elle a également géré une firme de planification financière à Halifax.

Juillet 2005